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Újhelyi kiöregedett 
a Fibisz-elnökségből 
Lemond a Fiatal Baloldal-Ifjú ben szeretnék dolgozni - hang-
Szocialisták (Fibisz) elnöki 
posztjáról Újhelyi István. A sze-
gedi MSZP-s országgyűlési kép-
viselő lapunknak elmondta: 
harmincévesen már öregnek ér-
zi magát, hogy a szocialisták if-
júsági szervezetét irányítsa. A 
politikus közölte, azért is dön-
tött így, mert csütörtökön elvál-
lalta az MSZP elnökhelyettesi, 
vagy alelnöki tisztére szóló jelö-
lést. " Az októberi tisztújítás 
után a szocialista párt vezetésé-

súlyozta Újhelyi, aki szerint a 
megpályázott funkciója nem 
férne össze azzal, hogy „fél gőz-
zel" ifjúsági mozgalmat is ve-
zessen. A 2000 óta a Fibisz élén 
álló politikus közölte, hogy el-
határozásáról már többször tá-
jékoztatta a tagságot. Elmondá-
sa szerint lemondásának nincs 
köze ahhoz, hogy Új lendület 
néven az ifjúsági szervezet egy 
csoportja a távozását próbálta 
kikényszeríteni. 

Jó gazda kap új lakást 
Azok költözhetnek be Szeged új 
szociális bérlakásaiba, akik már 
bizonyították eddigi bérlaká-
sukban, hogy jó gazdái a város 
tulajdonának. A szegedi helyi 
lakásrendeletet legutóbbi ülé-
sén módosította a közgyűlés. 

A jövőben Szegeden bármely eu-
rópai uniós tagállam állampolgá-
ra igényelhet szociális bérlakást. 
A lakásrendeletet a legutóbbi 
ülésén módosította a közgyűlés. 
A jogszabályt az uniós normák-
kal is összhangba hozták, ám en-
nél sokkal fontosabb változás, 
hogy döntöttek a most épülő és a 
vásárolt lakások bérbeadásának 
feltételeiről. A nemrég vásárolt 
használt lakásokat minőségi cse-
reként adnák ki. Az új, szociális 
célra épített lakások épületen-
ként számított 80 százalékát mi-
nőségi csereként hasznosítaná az 
önkormányzat, a többi lakás szo-
ciális célú bérbeadásáról a köz-
gyűlés városrendezési, tulajdo-
nosi és lakásügyi bizottsága dön-
tene. 

A minőségi csere azt jelenti, 
hogy az új lakásba az költözhet 
be, aki már „bizonyította", hogy 
nála jó kezekben van a város tu-
lajdona. A lakásbérleti szerződés 
meghosszabbításának ez idáig 
nem volt feltétele, hogy a bérlő-
nek ne legyen lakbér-, közüzemi 
díjtartozása, ezzel most kiegé-
szült a rendelet. 

Azok, akik nem tudnak elmoz-
dulni a szükséglakásból, marad-
hatnak. Eddig két évre kaptak az 
igénylők szükséglakást, a rende-
let ezen felül legfeljebb egy alka-
lommal további két évvel történő 
hosszabbításra nyújtott lehető-
séget. Időközben azonban bebi-
zonyosodott, hogy a bérlők az 
összesen 4 év eltelte után általá-
ban nem tudtak a szükséglakás-
ból kiköltözni szerény anyagi 
helyzetük miatt, ezért ezentúl a 
lakásbérleti szerződés két éven-
ként mindaddig meghosszabbít-
ható, amíg a bérlő megfelel a szo-
ciális pályázat benyújtása fel-
tételeinek. 

M . B. I. 

A Volánnál nem is tudtak a forgalomkorlátozásról 

Váratlan zár a körúton 
Hiába várakoztak tegnap délelőtt az utasok a Széchenyi téren, 
a buszok, trolik nem jöttek. Aki hallgatott helyi rádiót, meg-
tudhatta: lezárták a Tisza Lajos körutat a keresztirányú forga-
lom elől is. A Volán vezetőit hivatalosan nem értesítették a 
korlátozásról. 

Nem jártak másfél-két óráig 
tegnap a Széchenyi tér felé a 
helyi autóbuszok. Az útépítő 
cég ugyanis lezárta az utat, de a 
Volánnak, a buszos cégnek elfe-
lejtettek szólni. 

- Mi is a rádióban hallottuk, 
hogy lezárják az utat - mondta 
Mező István személyszállítási 
igazgató. - Ezért nem tudtuk az 
utasokat értesíteni, ezért elné-
zést kérünk. 

A Volán vonaltisztje tegnap 
délelőtt azonnal elindult, szólt 
a vezetőknek, hogy kerüljék el 
az adott útszakaszt, félő volt 
ugyanis, hogy ha bemennek a 
lezárt Attila utcába, bedugítják 

azt. A forgalmat elterelték a 
Kossuth Lajos sugárút felé. A 
Széchenyi téri megálló így ki-
maradt, de a Centrum, és a 
Bartók tér megállóhelyeken is 
hiába vártak az utasok. 

Az SZKT készült a lezárásra, 
a cégnél azt mondták, a szer-
dai egyeztetésen merült föl, 
hogy a kereszteződésekben is 
kell aszfaltoznia a Hódútnak, 
ami miatt fél órára lezárják az 
utcákat. Erről azért a rádión 
értesítették az utasokat, mert 
a lezárás pontos időpontját és 
időtartamát az SZKT sem is-
merte. 

M O L N Á R BALÁZS I M R E 
A buszok csak 12 óra után térhet tek vissza eredeti útvona-
l u k r a Fotó: Miskolczi Róbert 

Mélyponton a nézőszám 
Miközben a városvezetés sike-
resnek, eredményesnek értékelte 
a Szegedi Szabadtéri Játékok 
2004-es évadját, 1999 óta idén 
volt a legalacsonyabb a fizető né-
zők száma. Korábban egyes évek-
ben ötvenezernél is több jegyet 
adtak el, idén viszont mindössze 
41 ezren vásároltak belépőt az 
előadásokra - mondta tegnapi 
tájékoztatóján Kohári Nándor fi-
deszes önkormányzati képviselő. 
A Székhelyi József színigazgatót 
szerdán meghallgató kulturális 
bizottság ellenzéki tagja szerint a 
csökkenő nézettség mellett a re-
kordnak számító 151 millió fo-

• rintos jegybevétel annak köszön-
hető, hogy 20-30 százalékkal 
emelték a belépők árát. Az ide-
genforgalmi szakemberek a ko-
rábbi négy-öttel szemben ezen a 
nyáron egyetlen olyan produkci-
ót említettek, amely a vendégéj-
szakák számának érezhető növe-
kedését hozta. A Fidesz úgy véli: 
ezért az elkésett, gyenge és rossz 
kommunikáció, a szervezési za-
varok, a többször módosított 
műsorterv, a 125. évfordulóra 
beígért világsztárok és világszá-
mok elmaradása, a hullámzó 
színvonalú produkciók okolha-
tók. 

Egy nyugdíjas asszony panasza az önkormányzat előtt 

Elköltözik a Ladakrossz Csongrádról 

Szegedi gyermekklinika és gyermekkórház 

Egyeztetnek 
az összevonásról 
Napokon belül elkezdődnek 
az egyeztető tárgyalások a 
Szegedi Tüdományegyetem, 
valamint a város önkormány-
zata között a gyermekklinika 
és a gyermekkórház összevo-
násáról. Szervezeti és techni-
kai kérdésekről még nem esik 
szó, első körben az orvos-
szakma képviselői egyeztet-
nek. 

A gyermekklinika és a gyer-
mekkórház összevonásával 
kapcsolatos konkrét lépésekről 
hamarosan elkezdődnek a tár-
gyalások. Az országos tekintet-
ben is példaértékű kezdemé-
nyezésnek szakmailag is helyt-
állónak kell lennie - fogalma-
zott Kozma József alpolgár-
mester. Ezt a folyamatot min-
den szereplő számára meg-
nyugtatóan kell rendezni, és 
az érintetteknek minden kér-
désre választ kell kapniuk. Az 
alpolgármester ezért kezdemé-
nyezte, hogy mihamarabb in-
duljanak meg az egyeztetések 
a feladatmegosztásról. A ma 
vagy hétfőn kezdődő megbe-
szélésen először az ütemezést 
pontosítják, valamint áttekin-
tik, hogy az önkormányzat, il-
letve az egyetem milyen ered-
ményeket vár ettől a folyamat-
tól. 

Első körben az orvosszakma 
ül tárgyalóasztalhoz, ezután 

pedig a gazdasági intézmény-
szervezésről is megkezdik az 
egyeztetéseket. Kozma úgy fo-
galmazott: csak ezek után ke-
rülhet sor a részletek kidolgo-
zására, így például a szervezeti 
és technikai kérdések megvita-
tására. Nagy körültekintésre 
van szükség az alpolgármester 
szerint, hiszen jó modellt sze-
retnének kialakítani. Mindkét 
félnek ugyanaz a célja: az 
egészségügyi ellátás szakmai 
színvonala Szegeden tovább 
emelkedhessen. 

Bár az önkormányzat egész-
ségügyi és szociális bizottsága 
még nem tárgyalt az ügyről, Vá-
nyai Eva, a bizottság MDF-es 
elnöke örömmel fogadta a két 
intézmény egyesítésére irányu-
ló törekvést. Véleménye szerint 
ugyanis kötelességünk a gyer-
mekkórház nemrég elhunyt fő-
igazgatója, Tekulics Péter által 
teremtett értékek megőrzése. 
Erre ezen a módon garanciát 
lát. Úgy fogalmazott: a gyer-
mekkórház és a gyermekklini-
ka integrációjával nem csak 
megmarad, de nő az ellátás 
színvonala, az intézményeket 
pedig ésszerűbben és olcsóbban 
lehet majd működtetni. Ehhez 
természetesen olyan garanciák 
beépítésére lesz szükség, hogy 
az ellátási rendszer ne sérül-
hessen. 

T.K. 

A Gyevi temető ügyében folytatott vizsgálat eredménye 

Határidő előtt 
Molnár Zsolt és Szemerédi Imréné is mást szeretne látni a csongrádi határban Fotó: Bíró Dániel 

A tanyája szomszédságában rendezett La-
dakrossz-versenyek miatt tett panaszt egy 
idős asszony a csongrádi önkormányzatnál. 
A városvezetés támogatná a népszerű ren-
dezvényt, de a panaszos által elengedhetet-
lennek tartott pályaátalakításhoz nem kí-
ván anyagi segítséget nyújtani. A főszervező 
úgy látja: önkormányzati szerepvállalás nél-
kül Csongrádon nincs jövője a versenysoro-
zatnak. 

Az elmúlt hét végén fejeződött be a helyiek 
körében nagy népszerűségnek örvendő 
csongrádi Ladakrossz-bajnokság. Az össze-
sen kilenc futamból álló pontvadászat hely-
színéül a csongrádi mellett a csanyteleki pá-
lya szolgált, előbbi miatt azonban panasszal 
élt az egyik közeli tanyán élő idős asszony. 
Szemerédi Imréné több évtizede él az elkerü-
lő úttól nem messze épült ingatlanban. A 78 
éves asszony házának kapujától néhány mé-
terre található a versenypálya startvonala, il-
letve az autók karbantartására használt de-
póterület is. 

- Amikor futamot rendeznek, az egész 

napos motorbőgetés és a felvert por lehetet-
lenné teszi a nyugodt életet, holott épp a 
csend és a jó levegő miatt választottam lak-
helyemül ezt a tanyát - mondta az idős 
nyugdíjas. Szemerédi Imréné elmesélte, 
hogy a múlt hét végén dédunokái megláto-
gatták, de a csendesnek tervezett családi 
ebédből nem lett semmi, a dübörgő moto-
rok miatt. Gyovai Lajosné, a panaszos lá-
nya júniusban - a problémákat részletesen 
taglalva - levélben fordult az önkormány-
zathoz, hogy az ellehetetlenült helyzetre 
megoldás szülessen. Érdeklődésünkre le-
szögezte: amennyiben a pályát kérésüknek 
megfelelően átépítik, azaz, mind a startvo-
nal, mind a depó a félegyházi út közelébe 
kerül, elállnak a pálya megszüntetésére irá-
nyuló kérésüktől. 

- Csongrád a jövőben is támogatni szeretné 
Ladakrossz-versenysorozatot, mégpedig a 
rendezvénykeret terhére, hiszen az egyik ke-
reskedelmi televízió is beszámolt a civil kez-
deményezésből létrejött népszerű csongrádi 
versenyről - fejtette ki álláspontját Redő Ta-
más. A polgármester azonban hozzátette: a 

pálya átalakítására nem ad pénzt a város, mi-
vel a területet bérlő Csongrádi Autósport 
Egyesület kedvezményesen kapta meg tíz év-
re a földet. 

- Ilyen feltételek mellett el kell gondolkozni 
azon, hogy Csongrádon kell-e Ladakrossz-ver-
senyt szervezni - reagált a városvezetés véle-
ményére Molnár Zsolt, a szervező egyesület 
vezetője. A civilben vállalkozóként dolgozó 
autóversenyző kifejtette: a bajnokság során 
mindent megtettek annak érdekében, hogy 
mind a városvezetés, mind a pálya környékén 
élők, mind a nézők igényeinek megfeleljenek, 
ez éves szinten milliós ráfordítást vont maga 
után, s eddig ennek zömét saját zsebből állták. 
A beígért önkormányzati támogatás arra len-
ne csak elég, hogy a panaszos által kért átala-
kítást elvégezzék a pályán, ezért a versenyso-
rozat finanszírozása ismét az egyesületre há-
rulna. 

- Nagyszénásról és Szegedről is megkeres-
tek, hogy csináljunk ott Ladakrossz-ver-
senyt. Lehet, hogy a költözés lesz a legjobb 
megoldás - véli Molnár Zsolt. 

B Í R Ó DÁNIEL 

kezdték az építést 
A szegedi Gyevi temető föl-
számolását a helyi védettség 
lejárta előt t kezdték - álla-
pí to t ta meg az ügyben le-
folyta tot t soron kívüli jegy-
zői vizsgálat. Következmé-
nyek nincsenek, mert a ren-
delet szankciókat nem tar-
ta lmaz. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Lezárult a szegedi Gyevi temető 
múlt héten megkezdett fölszá-
molása ügyében szerdán elren-
delt soron kívüli jegyzői vizsgá-
lat, amelyet a környék negyven-
egy lakójának tiltakozása kap-
csán indítottak. A környékbeliek 
azt kifogásolták, hogy a Csomi-
ber Rt. a sírok bontásának a 
szeptember 25-ével lejáró helyi 
védettség megszűnése előtt fo-
gott neki. 

Többször hírül adtuk, hogy a 
megszüntetett temető helyén 

lakóparkot épít az OTP Ingat-
lan Rt., amely a munkaterület 
előkészítésével a Csomiber 
Rt.-t bízta meg. A vizsgálat 
megállapította: a munkát való-
ban a helyi védettséget meg-
szüntető közgyűlési határozat-
ban megjelölt határidő előtt 
kezdték - tudtuk meg Herédi 
Edit aljegyzőtől. Az ügynek 
„jogkövetkezménye" nincs, va-
gyis az idő előtti bontás hatósá-
gi intézkedést nem vop. maga 
után. Az aljegyző megerősítet-
te: a kivitelező Csomiber Rt. 
nem végzett építési vagy bontá-
si engedélyhez kötött munkát. 
Honti György, a Csomiber Rt. 
igazgatója - korábbi nyilatkoza-
taihoz hasonlóan - kijelentette: 
tevékenységükkel sem orszá-
gos, sem helyi érvényű rendele-
tet nem sértettek. Hozzátette, 
hogy a temetőben most végzett 
exhumálást a védettségről szóló 
rendelet sem tiltja. 


